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Zandleij en RWZI Verzonden 23 oktober 2023 
Tilburg in relatie tot 
de GGA 

Geachte heer Verhoeven, 

Op 21 september ontvingen wij uw vragen over de Zandleij en RWZI in relatie tot de GGA. 
In deze brief geven wij u onze reactie op uw vragen. 

Uw inleiding 
N.a.v. de commissievergadering heb ik nog een paar vragen over de Z 
Zandleij en RWZI Tilburg in relatie tot de GGA. 

Zoals u in eerdere artikel 58 vragen al aangaf komt er uit de RWZI Tilburg nog 176 ton 
N en 11 ton P / jaar geloosd op de Zandleij door RWZI Tilburg. 
De RWZI heeft een rendement van 84% op N en 92% op P. 
Helemaal goed, maar in de GGA staat dat de norm maar 3,14 ton mag zijn met een 
reductieopgave van 73%. 
De totale P op de Zandleij is 11,78e. Hiervan is 11 ton afkomstig van RWZI Tilburg en 
0,78 door andere factoren zoals atmosferische depositie (0, 186), nalevering 
bodemprofiel(0.,105) en actuele bemesting (0,386) 
In de vergadering gaf de heer Peeters aan dat door verbeteringen op de RWZI er eind 
volgend jaar 30- 40% reductie zal zijn. 
Dit is echter nog niet de 73 % die binnen de GGA wordt genoemd. 

De heer Peeters gaf ook aan dat de KRW 2027 voor Tilburg waarschijnlijk niet gehaald 
gaat worden. 

Vraag 1 
Is er RWZI Tilburg in staat om op termijn te voldoen aan deze norm? 
Wanneer dan? 
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We hebben de vraag waar de genoemde reductieopgave voor de GGA (3,14 ton en 
reductieopgave van 73%) betrekking op heeft of genoemd is. Deze herkennen we 
(ambtelijk) niet als doelstelling voor de GGA. 

Antwoord 
Als het gaat om reductiepercentages en vrachten vraagt de interpretatie van de cijfers 
meer nuancering. Ze hebben een verschillende achtergrond en doel en kunnen niet 
door elkaar gebruikt worden. Zo wordt voor de KRW bijvoorbeeld alleen gekeken naar 
de zomerperiode (april-september). De cijfers over het functioneren van de zuiveringen 
op het gebied van fosfaat en stikstof, uit de eerdere artikel 58 vragen, hebben 
betrekking op jaarcijfers. Vrachten en effluentconcentraties kunnen daarbij ook niet 
direct met elkaar vergeleken worden. 
De reductie van 30-40% die door de heer Peeters werd genoemd heeft betrekking op 
de effluentconcentraties van de zuivering en hoe die door de maatregelen worden 
verbeterd ten opzichte van de huidige effluentconcentraties. 
Momenteel worden instandhoudingsmaatregelen (beluchting) uitgevoerd, die ook al 
een duidelijke verbetering van de effluentkwaliteit geven. Er kan gestart worden met de 
verdere verbeteringsmaatregelen voor verdere nutriëntenreductie voor de KRW na 
afronding van de huidige maatregelen. De verwachting is dat deze werkzaamheden 
niet in 2027 kunnen worden afgerond. 

Vraag 2 
Wat zijn de gevolgen hiervan? 
Antwoord 
Naar de gevolgen kan op verschillende manieren worden gekeken. De vertraging leidt 
ertoe dat de belasting van de Zandleij vanuit de RWZI in 2027 al wel heel ver maar nog 
niet voldoende wordt gereduceerd. 
Recente adviesrapporten stellen dat de Nederlandse Staat een risico loopt op 
Europese ingebrekestellingen, boetes en/of dwangsommen wanneer ze er niet alles 
aan gedaan heeft om in 2027 aan alle KRW vereisten te hebben voldaan. Het 
standpunt van het Rijk tot op heden is dat het voldoende is dat de uitvoering van de 
maatregelen is gestart maar dat deze nog niet te hoeven zijn afgerond in 2027 voor de 
KRW. 
Er kunnen wel gevolgen zijn voor waterschap De Dommel in het kader van 
vergunningverlening voor onttrekkingen en lozingen en vergunningverlening voor 
bouwprojecten. Dit risico bestaat echter ook nu al en is niet direct gekoppeld aan het 
tempo van de maatregelen in Tilburg. Voor meer informatie verwijzen wij u naar de 
mededeling 'Mogelijkheden voor faseren doelrealisatie KRW effluent' welke 
geagendeerd is geweest voor de commissie waterketen en waterkwaliteit op 01 
februari 2023. 

Vraag 3 
Kan deze wel gehaald worden en wanneer? 
Antwoord 
Hoewel de belasting van de Zandleij in grote mate bepaald wordt door de RWZI is dit 
niet de enige bron. Reductie van andere bronnen is ook nodig om de KRW doelen 
volledig te realiseren. De derogatiemaatregelen en de uitwerking van het 7e NAP 
(Nitraat Actie Programma) zullen bijvoorbeeld ook leiden tot een duidelijke afname van 
de fosfaatbelasting. Er kan nu nog geen uitspraak worden gedaan wanneer het 
gecombineerde effect van alle maatregelen voldoende is om de gebiedsdoelstellingen 
volledig te realiseren. 
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Vraag 4 
Het zou ook fijn zijn als in het GGA overleg LDD het waterschap ook hier aangeeft hoe 
de situatie is daarbij aangeeft wat de verwachtingen zijn naar de toekomst. 
Antwoord 
Het DB onderschrijft uw reactie en zal dit meenemen naar volgende GGA. 

Hoogachtend, 
het dagelijks bestuur, 

E. , - Ridder 	 H.J. Kielenstijn 
atergraaf 	 secretaris 


	Page 1
	Page 2
	Page 3

